
 

 

PROTOKÓŁ NR LXXVIII/2024 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 28 lutego 2024 r. 
 
Sesja trwała od godz. 14.05 do godz. 14.50. 
 
W Sesji udział brało 11 radnych: Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Leszek Kwiatkowski, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych. 
Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 11, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Rafał Klimczak, Justyna Rapsiewicz, Paulina 
Szałamacha, Rafał Zajączkowski. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Grzegorz Ambroziak   - Burmistrz Gminy Żychlin,  

• Waldemar Bartochowski    - Sekretarz Gminy Żychlin, 

• Marta Kwiatkowska-Tarcz   - Adwokat, 

• Sołtysi i Przewodniczący Zarządu Osiedli. 
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Wanda Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza, Sekretarza Gminy, Panią Adwokat, 
Sołtysów i Przewodniczących Zarządu Osiedli oraz mieszkańców gminy Żychlin oglądających 
transmisję Sesji Rady Miejskiej. 

 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 

podejmowania uchwał. 
 

Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 

 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaka ratownika ochotniczej 

straży pożarnej w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, 

b) przyjęcia Programu Osłonowego Gminy Żychlin „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 

2024, 

c) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żychlin na 2024 rok”, 

d) o  zmianie Uchwały Nr LXXVIII/3787/2024 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 

2024 r. w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji ze środków pochodzących                        

z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na dofinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych 

na obszarze Gminy Żychlin. 

3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad. 

 

Od godz. 14.05 do godz. 14.15 obecnych na Sali było 10 radnych, nieobecny radny Leszek 

Kwiatkowski. 
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Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaka ratownika 

ochotniczej straży pożarnej w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

Za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział 
strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 
szkoleniu lub ćwiczeniu 
głosowało  - 10 radnych (Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Agnieszka Sidwa, 
Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, Krzysztof 
Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej 

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu.  

 

Uchwała Nr LXXVIII/391/2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Od godz. 14.15 obecnych na sali było 11 radnych, na salę obrad przybył radny Leszek 

Kwiatkowski. 

 

b) przyjęcia Programu Osłonowego Gminy Żychlin „Korpus Wsparcia Seniorów” na 

rok 2024, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały. 

 

Ewa Wypych - zapytała, w jaki sposób osoba może się ubiegać o opaskę? Czy to są jakieś 

wnioski w tym zakresie, czy wystarczy zgłoszenie do MGOPS? 
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Grzegorz Ambroziak - przygotowane są stosowne wnioski, osoby korzystające z opasek to 

najczęściej osoby, które są podopiecznymi naszego ośrodka pomocy społecznej. Pierwsze 

osoby, które do pilotażu zostały zakwalifikowane, znajdowały się na liście najbardziej 

potrzebujących. Opiekunki, które opiekują się osobami starszymi razem z Panią Kierownik i 

osobą, która była odpowiedzialna za program, typowały osoby, które rzeczywiście są 

schorowane, a np. mają gdzieś dalej rodzinę, nie ma tego kontaktu bezpośredniego i taka 

opaska byłaby dla nich najbardziej pomocna. 
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

Osłonowego Gminy Żychlin „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024. 

Za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Gminy Żychlin „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2024 
głosowało  - 11 radnych (Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Leszek Kwiatkowski, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

Programu Osłonowego Gminy Żychlin „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024.  

 

Uchwała Nr LXXVIII/392/2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

c) określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żychlin na 2024 rok”, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie określenia „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Żychlin na 2024 rok”. 

Za podjęciem uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żychlin na 2024 rok” 
głosowało  - 11 radnych (Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Leszek Kwiatkowski, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Żychlin na 2024 rok”.  
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Uchwała Nr LXXVIII/393/2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

d) o  zmianie Uchwały Nr LXXVIII/3787/2024 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 

stycznia 2024 r. w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji ze środków 

pochodzących z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na dofinansowanie 

prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych na obszarze Gminy Żychlin. 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Burmistrza Gminy Żychlin o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do projektu 

uchwały. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały o zmianie Uchwały Nr 

LXXVIII/3787/2024 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie określenia 

zasad udzielenia dotacji ze środków pochodzących z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków, położonych na obszarze Gminy Żychlin. 

Za podjęciem uchwały w sprawie o zmianie Uchwały Nr LXXVIII/3787/2024 Rady Miejskiej w 
Żychlinie z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji ze środków 
pochodzących z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na dofinansowanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na 
obszarze Gminy Żychlin 
głosowało  - 11 radnych (Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Leszek Kwiatkowski, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej 

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu.  

 

Uchwała Nr LXXVIII/394/2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do p-tu 3. Sprawy różne. 

Józef Kowalski – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 w Żychlinie podziękował za 

współpracę z Zarządem, z Radnymi. Mieszkańcy chcieliby podziękować przede wszystkim za 

termomodernizację budynków. Nareszcie jest robiona termomodernizacja z prawdziwego 

zdarzenia, wystarczy to na dziesiątki lat. Dziękują też mieszkańcy ulicy 1 Maja za 

termomodernizację, jak i również za podłączone ciepło, czyli likwidację tych kopciuchów. Teraz 
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mieszkańcy oczekują modernizacji ul. Narutowicza, która ma być robiona. Prosi, aby na tej 

ulicy wykonać przynajmniej 5 spowalniaczy w celu ograniczenia prędkości. Potrzeba jest także 

dalszego wykonywania aktywnych przejść dla pieszych np. przy punkcie aptecznym w ul. 1 

Maja oraz przy sklepie Dino. 

Stanisław Szymański poprosił, aby zainterweniować w celu poprawy chodnika przy firmie 

ADDEV. 

Agnieszka Sidwa - w imieniu mieszkańców zapytała, czy jest szansa zakupienia dwóch 

ławeczek, które można będzie postawić na placu przy minitężni na Osiedlu Traugutta. Są tam 

dwie takie małe ławeczki, ale zbliża się czas letni i jest za mało miejsca, stąd ta prośba 

Jadwiga Melcher - Przewodnicząca Osiedla nr 2 w Żychlinie podziękowała za miłą 

współpracę z Państwem Radnymi, z Panem Burmistrzem, ponieważ udało się na osiedlu 

poprawić architekturę, zlikwidowano bariery przy zejściu z ulicy przy Alei Kasztanowej, przy 

zejściu przy Almamedzie aż do ul. Żeromskiego, przy zejściu gdzie jest fizykoterapia aż do 

Żeromskiego oraz przy aptece H2O, jak się schodzi na ten mały parking do ul. Żeromskiego. 

Chce jeszcze poruszyć problem bardzo istotny parkingu przy Biedronce. Jest to wspólny 

parking oczywiście z ośrodkiem zdrowia, z fizykoterapią, jednocześnie i Biedronki. Tam jest 

bardzo niebezpiecznie. Tam dochodzi do wypadków. Tam wypadkom w ubiegłym roku uległy 

trzy panie i to bardzo poważnie, ponieważ tam jest wjazd i jednocześnie wyjazd, a parking jest 

bardzo ciasny, obstawiony jeszcze autami przez osoby handlujące. Prosi również w związku 

z tym, że będzie inwestycja modernizacji ulicy Sienkiewicza - czy byłaby możliwość 

zastosowania na tej ulicy właśnie tych ograniczników? To jest osiedle prywatnych budynków, 

wychodzą małe dzieci do szkoły, do przedszkola, a samochody pędzą nieubłagalnie.  

Józef Kowalski zapytał, kiedy zostanie uporządkowany teren po dawnej Spółce „Mig-Ma”, ma 

na myśli te stare budynki do rozbiórki. Zapytał, czy kostkę z rozbiórki chodnika w ul. 

Narutowicza będzie można wykorzystać do wyłożenia podwórek. 

Ewa Wypych - w poniedziałek oglądała wyścigi samochodowe na ulicach Żychlina, było to 

około godziny 21.30. Trzy ciemne samochody pędziły ulicami miasta. Niepojęte jest to, że 

Policja na pewno słyszał piski opon i w ogóle nie zareagowała. 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin odpowiadając na zapytania – uwagi co do 

braku reakcji Policji na wyścigi samochodowe zostaną przekazane do Policji. Spowalniacze w 

ul. Sienkiewicza jak najbardziej sprawa do załatwienia. Gdy naprawimy i przygotujemy drogę 

w sposób profesjonalny, no to spowalniacze naprawdę będą tam potrzebne.  

Parking przy Biedronce - to jest to przede wszystkim podstawowy problem związany z tym, że 

nie przejedzie tamtędy samochód dostawczy. Nie możemy wprowadzić oznakowania co do 

ruchu, gdyż pierwszą przeszkodą jest to, że to jest teren prywatny, nie ma w ogóle funkcji drogi 

publicznej. W związku z czym osoba prywatna musiałaby wprowadzić takie rozwiązania jako 

właściciel tego terenu. Nawet jeśli mielibyśmy na to jakiś wpływ, to i tak ruchu 

jednokierunkowego w tym miejscu nie można zrobić, gdyż samochód dostawczy nie przejedzie 

koło przychodni, musi wjechać od strony wejścia do Biedronki i tamtędy też wyjechać. Obecnie 

największym problemem jest tam stan tego parkingu, teren jest zapadnięty i tak naprawdę 

właściciel nie dba o jakość tego parkingu. Sprawa ławek to jest drobiazg, więc jak najbardziej 

tutaj możemy zadziałać. Chodnik przy ADDEV – ówczesny dyrektor ustnie obiecał, że zostanie 

naprawiony chodnik, niestety odszedł z firmy i tak naprawdę nie mamy tutaj jakiegoś już 

oparcia w jakimś piśmie. W związku z czym możemy jedynie jeszcze prosić Powiat, żeby się 
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temu tematowi przyjrzał. Teraz po tym okresie zimowym, gdzie wyszły te wszystkie dziury, 

gmina zaczęła już realizować łatanki, dotyczyły praktycznie wszystkich naszych dróg. 

Wystąpiliśmy też o dalszą naprawę dróg do powiatu, ponieważ oczywiście Państwo 

korzystając z dróg powiatowych widzicie, jaka jest różnica między drogami powiatowymi a 

gminnymi. m.in. na terenach wiejskich, gdzie dojeżdża się do Śleszynka i innych miejscowości. 

W związku z czym dokonaliśmy przeglądu dróg powiatowych i wysłane zostało pismo do Pana 

Starosty z oficjalną prośbę ze wskazaniem konkretnych miejsc, które zagrażają zdrowiu i 

bezpieczeństwu użytkowników drogi.  

Planujemy dalsze podłączanie budynków do c.o., Radni podczas uchwalania budżetu 

przychylili się i zagłosowali za inwestycją związaną z podłączeniem trzech kolejnych budynków 

do centralnego ogrzewania, czyli likwidujemy kolejną niską emisję. Są to budynki w ul. 1 Maja 

20, 22 i 24.  

Kostka brukowa na podwórka - przyjrzymy się, czy po rozbiórce chodników ta kostka będzie 

mogła być gdzieś wykorzystana i jak najbardziej będziemy ją składować i wykorzystywać.  

Spowalniacze w ulicy Narutowicza - przyjmiemy jako projekt ogólny dla kilku dróg, 

posprawdzamy gdzie są największe problemy z bezpieczeństwem. 

Aktywne przejścia dla pierwszych – zrealizowaliśmy już kilka przejść dla pieszych, w tym 

Przedszkolu Nr 1, przy Szkole Bohaterów Września, kolejne będziemy dalej realizować w 

newralgicznych miejscach. Województwo wcześniej zabezpieczyło środki na przejście przy 

drodze wojewódzkiej przy DINO, tylko ze względów organizacyjnych nie zostało zrealizowane 

w zeszłym roku. Zatem przy DINO takie bezpieczne przejście ma zbudować Zarząd Dróg 

Wojewódzkich. Poza tym będzie modernizacja drogi wojewódzkiej, czyli rondo przy poczcie, 

rondo przy ulicy Sanickiej oraz poszerzenie ulicy Sanickiej. Czekamy na rozstrzygnięcie 

przetargu, tam zarząd województwa zabezpieczył kwotę ponad 38 milionów złotych, więc 

liczymy na to, że będzie to pozytywne rozstrzygnięcie.  

Co do baraków po „Mig-Ma” - brakło nam środków, w związku z czym na razie tego nie 

rozbieraliśmy.  

 

Przewodnicząca Rady przypomniała o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych na dwa 

miesiące przed upływem kadencji, czyli do 29 lutego 2024 r. 

 

 

Do p-tu 4. Zakończenie obrad.    

 

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział w Sesji Rady.  
 
Zamknęła LXXVIII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
 
M. Charążka                                                                                 Elżbieta Wanda Sikora 
 

 

 


